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Protokół nr XLII 

 

z XLII sesji Rady Gminy Wąwolnica 

z dnia 22 czerwca 2023 r. 

 

XLII Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Wąwolnica 22.06.2023 r. 

Obrady rozpoczęto o godz. 09:05, a zakończono o godz. 12.15 tego samego 

dnia. Obradom Przewodniczyła Ewa Żybura - Przewodnicząca Rady Gminy 

Wąwolnica.  

Przewodnicząca powitała zebranych- Radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik, Pana 

Sekretarza, Panią Protokolant, Pana Informatyka. Poinformowała, że sesja jest 

nagrywana. Nagranie zostanie udostępnione na stronie BIP i na stronie Gminy 

Wąwolnica. 

Po sprawdzeniu kworum, stwierdziła, że w  posiedzeniu bierze udział 12 członków 
Rady. 

Obecni: 

1. Adam Bieniek 

2. Aleksandra Bukała 
3. Maciej Grusiewicz 
4. Dariusz Guzek 

5. Dorota Kolibska 
6. Jadwiga Kołodyńska 

7. Paulina Marczak-Sagan 
8. Beata Pruchniak 
9. Bartłomiej Rukasz 

10. Tadeusz Szyszka 
11. Elżbieta Tomaszewska 

12. Marcin Turek 
13. Ewa Wierzbicka  
14. Rafał Woś 

15. Ewa Żybura 

 
2. Przyjęcie porządku obrad XLII Sesji Rady Gminy. 

 
Przewodnicząca poinformowała, że Wójt zwrócił się z wnioskiem o zdjęcie z 

porządku obrad punktu 10. Zapytała również o inne propozycje zmian do 
porządku obrad. 

Wobec braku innych propozycji zmian, przewodnicząca przeprowadziła 
głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zdjęcie punktu 10 z porządku obrad w brzmieniu: Podjęcie uchwały w 
sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy 
Wąwolnica.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

Wniosek został przyjęty. 
Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad XLII  sesji, który 

następnie poddała pod głosowanie.  

1.Otwarcie Sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad XLII Sesji Rady Gminy. 

3.Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 

4.Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

5.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Puławskiemu w postaci przebudowy drogi powiatowej nr 2539 L Karmanowice – 

Łopatki-Drzewce-Piotrowice w zakresie budowy chodnika dla pieszych w msc. 

Karmanowice etap I. 

6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2023 

rok.  

8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Powiatu 

Puławskiego w drodze darowizny na rzecz Gminy Wąwolnica prawa własności 

nieruchomości.  

9.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa w celu 

realizacji projektu -Rozwój usług elektronicznych oraz wzmocnienie stopnia 

cyfryzacji urzędów w gminach Subregionu Puławskiego, w ramach konkursu 

FELU.02.01-IZ.00-001/23 Działania 2.1 Cyfrowe Lubelskie (typ projektu 1,2,4,5), 

Priorytetu II Transformacja gospodarcza i cyfrowa regionu programu Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027” 

10.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu d.s. zaopiniowania 

kandydatów na ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego z 

powodu niezłożenia w ustawowym terminie oświadczenia o swoim stanie 

majątkowym. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Wąwolnica do partnerstwa i zawarcia umowy partnerskiej przy realizacji projektu 
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w ramach Funduszy Europejskich dla Lubelskiego 2021 -2027 Polityka Senioralna 

(EFS+). 

15.Raport o stanie gminy: 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy; 

b) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy; 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Wąwolnica. 

16.Absolutorium dla Wójta Gminy Wąwolnica: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 

finansowego za 2022 rok; 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2022 rok; 

c) zapoznanie z informacją o stanie mienia komunalnego; 

d) zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej dotyczącym wniosku  

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Wąwolnica za 2022 rok; 

e) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o wniosku 

Komisji Rewizyjnej; 

f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok; 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Wąwolnica z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 17.Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy 

Wąwolnica. 

 18.Interpelacje i zapytania radnych. 

 19.Wolne wnioski i informacje. 

 20.Zamknięcie sesji.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XLII Sesji Rady Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 

Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLI  sesji Rady Gminy. 

 

Protokół Radni otrzymali. Przewodnicząca poinformowała, że do wczoraj nie 

wpłynęły do niej żadne uwagi. Radni obecnie też nie zgłosili uwag, wobec 

powyższego Przewodnicząca przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad 4. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca oddała głos Wójtowi, który przedstawił sprawozdanie z okresu 
międzysesyjnego. 

Wójt: 

Punkt 1 dotyczy zadania pod nazwą Wykonanie robót budowlanych w budynku 

Ochotniczej Straży Pożarnej wraz z dobudową garażu dla samochodu 
strażackiego w miejscowości Wąwolnica. 29 maja tego roku podpisana została 
umowa z wykonawcą. Wykonawca Eko Haus Łukasz Wójcik z Jastkowa. Kwota po 

przetargu, kwota zadania to 1 mln 272 tys. 733 zł 89 gr., z czego otrzymaliśmy 
dofinansowanie z rządowego programu Polski Ład w kwocie 1 mln 81 tys. 823 zł i 

81 gr. Prace, jak już Państwo zauważyliście, zostały rozpoczęte. Dodam tylko, że 
po zdjęciu sidingu, tak naprawdę odsłoniło się prawdziwe oblicze tego budynku. 
Jest w takim stanie, w jakim jest. Natomiast po to jest ta modernizacja, aby 

zdecydowanie poprawić warunki do działania w tym obiekcie. Prace się 
rozpoczęły i w zasadzie na tą chwilę tyle. Mamy nadzieję, że oczywiście będzie to 

dobrze wykonane. 

- Kolejne zadanie dotyczy rozbudowy sieci wodociągowej w miejscowości 
Zarzeka. 15 maja została podpisana umowa z wykonawcą zadania. Wykonawca 

to firma Tar-Max Tomasz Rzucidło ze Strzeszkowic Dużych. Cena zadania to 368 
tys. 662 zł i 30 gr. Tutaj również otrzymaliśmy dofinansowanie na to zadanie, 
które prawie w całości pokrywa to zadanie. Kwota dofinansowania  to 350 tys. 

229 zł i 18 gr. 
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-Kolejne zadanie -Termomodernizacja  segmentu środkowego budynku szkolnego 

wraz z poprawą funkcjonalności i bezpieczeństwa wejść do budynku Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w miejscowości Wąwolnica. Tutaj roboty trwają, są już 

można powiedzieć, na tym ostatnim etapie. Termin oddania inwestycji, to 5 
lipiec. Prace postępują. Mamy oczywiście uwagi do wykonawcy, natomiast widać, 
że zmierza to wszystko do dobrego finału. Wykonawca -Radosław Świderski z 

Bochotnicy. Cena oferty  2 mln 232 tys. 975 zł 84 gr. 

- Następne zadanie-  Poprawa efektywności energetycznej w budynku Szkoły 
Podstawowej  w Karmanowicach,, która jest w trakcie dużej modernizacji. 20 

kwietnia została podpisana umowa z wykonawcą. Wykonawcą jest firma Impuls 
Consulting. Cena oferty 1 mln 959 tys. 137 zł 89 gr. z czego 90 dofinansowania, 

czyli kwota 1 mln 763 tys. 224 zł 10 gr. To jest kwota dofinansowania rządowego 
z programu Polski Ład na te prace. Prace trwają. Wyzwanie jest duże. O tyle 
duże, że jednostka oświatowa, szkoła w Karmanowicach ma nowego Dyrektora. 

Tutaj chciałbym z tego miejsca bardzo podziękować i pochwalić Panią Dyrektor, 
ale obydwu Dyrektorom, którzy też, można powiedzieć,  współnadzorują tym 

inwestycjom. W  trakcie roku szkolnego bardzo trudno jest prowadzić inwestycje. 
Dzieci mają normalny tok nauczania, a inwestycja postępuje. W takim momencie 
trzeba zrobić specjalne tunele komunikacyjne, zupełnie przeorganizować pracę, 

funkcjonowanie szkoły, dlatego bardzo dziękuję Paniom Dyrektorkom  z 
Wąwolnicy i z Karmanowic, pracownikom, którzy się bardzo mocno włączyli w to, 

w to działanie. Nie jest to łatwy proces, ale wszystko, wszystko idzie dobrze. 

-Kolejny punkt dotyczy Przebudowy drogi wojewódzkiej nr 830 w zakresie 
budowy chodnika i oświetlenia drogowego pomiędzy Wąwolnicą a Nałęczowem. 
31 maja roboty zostały odebrane. Wykonawcą zadania była firma Art-Bruk 

Monika Chołody z Miłocina. Wartość robót to 6 mln 454 tys. 247 zł i 24 gr., z 
czego dofinansowanie z programu rządowego Polski Ład to kwota 6 mln 57 tys. 

311 zł i 3 gr. 

-Kolejne zadanie dotyczy Budowy oświetlenia drogowego w miejscowości Łopatki. 
Prace w zasadzie zostały już zakończone. Światło już świeci, tak że spełnia swoją 

funkcję. Trwają jeszcze końcowe czynności, związane z odbiorem  inwestycji. 

- Kolejne zadanie Budowa oświetlenia w miejscowości Zarzeka. Prace trwają. 
Miejmy nadzieję, że w niedługim czasie również zostaną ukończone i również 
będzie można korzystać z tego światła. 

- Kolejna rzecz dotyczy bieżącego utrzymania dróg na terenie gminy Wąwolnica. 
Zostały podpisane umowy z wykonawcami na dostawę tłucznia. Można już 
realizować zadania. Pierwsze zlecenia już do nas wpłynęły.  Będzie można już z 

tych usług korzystać. Można powiedzieć, jest realizowane.  

- Kolejny punkt dotyczy uchwały, którą Państwo dzisiaj będziecie podejmować. 
Dotyczy to projektu partnerskiego wraz z Gminą Nałęczów. Chcemy skorzystać z 

dofinansowania z programu Cyfrowe Lubelskie, dotyczące Transformacji 
gospodarczej i cyfrowej regionu. Chcemy skorzystać z możliwości dofinansowania 
środków zewnętrznych, konkretnie środków unijnych, w kwocie przekraczającej 1 

mln 300 tys. zł. Chcemy wprowadzić nowe systemy dziedzinowe. Projekt również 
przewiduje zakup sprzętu. Co ważne, mieszkańcy będą mieli możliwość, poprzez 

wprowadzenie  nowych systemów sprawdzić sobie bieżące zadłużenie, czy 
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nadpłatę, czy również wysłać  pisma, czy inne rzeczy, które mieszkaniec będzie 

chciał, z jakich będzie chciał mieszkaniec skorzystać. Będzie to bardzo duże 
ułatwienie dla nas wszystkich, i dla pracowników, i dla mieszkańców. Trwałość 

projektu to 5 lat i przez te 5 lat również będziemy mogli wymiernie cieszyć się z 
oszczędności, jakie wprowadzi ten projekt. Dlatego, że do tej pory ponosimy 
koszty za konkretne systemy, które muszą działać, które muszą być prowadzone 

przez samorząd. Natomiast tutaj przez te 5 lat te koszty, które teraz ponosimy, 
będą jakby w ramach tego projektu. I tutaj razem z Panem Informatykiem, po 

głębokiej analizie doszliśmy do takiego wniosku, że te oszczędności będą sięgały, 
plus minus kwota, około 20-25 tys. rocznie, jeżeli chodzi o oszczędności w tym 
zakresie, więc przez 5 lat może to być kwota nawet bliska 130, może 150 tys. 

Trudno teraz oszacować,  ale też te oszczędności będą. Tak że z jednej strony 
bardzo duże ułatwienie, bardzo duża korzyść dla nas wszystkich, a z drugiej 

strony też ta wymierna korzyść finansowa. 

- Kolejne zadanie dotyczy naszej aplikacji wniosku, dotyczącego polityki 
senioralnej. Wniosek złożyliśmy do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej. 

Nasz wniosek przeszedł pozytywną weryfikację i w tym momencie już mamy 
zawartą umowę partnerską. To jest projekt unijny, dotyczący polityki senioralnej. 
Z jednej strony jest duży nacisk odgórny, żeby brać udział w tych programach, 

dotyczących seniorów, natomiast my po prostu wiemy, że seniorom  trzeba 
pomagać, wspierać ich, zwłaszcza tych,  którzy są w tej najgorszej sytuacji, 

chociażby poprzez utworzenie klubu seniora, który bardzo dobrze funkcjonuje i 
cieszy się dużym powodzeniem. Kwota na prowadzenie projektu, projekt będzie 
prowadzony przez 2,5 roku, to jest 411 tys. przy wkładzie własnym w wysokości 

3%, więc minimalny wkład, maksymalna korzyść. Będą to różne działania, 
związane ze wsparciem naszych seniorów, dotyczące chociażby działań 

związanych z rehabilitacją, z poradami psychologicznymi. Będzie też możliwość 
skorzystania z tzw. "złotej rączki", czyli seniorzy, którzy nie mogą sobie poradzić 
nawet czasami z prostymi, wydawałoby się problemami, usterkami, będą mogli 

liczyć w ramach projektu na tego rodzaju wsparcie, również chociażby wsparcie 
transportowe. Czasami trzeba kogoś zawieźć, może zakupy zrobić, może do 

lekarza odwieźć. Również ten projekt przewiduje w swoim zakresie tego rodzaju 
pomoc.  Dużo, dużo korzyści przy minimalnym wkładzie finansowym z naszej 
strony. Tak że, czekamy z niecierpliwością, aż projekt zacznie funkcjonować. 

- Kolejne zadanie. W tym tygodniu odbyłem rozmowę z Panią Prezes Miejskiego 
Zakładu Komunikacyjnego w Puławach. Umówiliśmy się w przyszłym tygodniu na 
takie spotkanie techniczne. To spotkanie będzie dotyczyło, planowanego 

utworzenia linii autobusowej, przejeżdżającej przez teren naszej gminy. To, o co 
wnosiliśmy, zresztą była Pani Prezes u nas tutaj na spotkaniu, deklarowała, że 

przygotuje taką analizę i w związku z tym takie pierwsze spotkanie chcemy w 
przyszłym tygodniu odbyć i myślę, że z tego może jeszcze się nie wykluły jakieś 
konkrety, ale na pewno, jeżeli coś już się pojawi, chciałbym też z Państwem  to w 

następnym kroku przedyskutować, żebyśmy mogli wspólnie pomyśleć jak to, jak 
to planować. Na pewno będą koszty utworzenia takiej linii. Ale, ale z tego co 

widzę i z tego, co słyszę, jest taka potrzeba. Mało jest autobusów, mało jest 
busów, tych, z których mieszkańcy chcieliby korzystać. Tak więc takie spotkanie 
jest przewidziane. 

- Kolejne zadanie dotyczy, tak jak mówiłem ostatnio na Komisji, możliwości 

utworzenia w naszej gminie żłobka. Były wskazane przez nas lokalizacje. 
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Lokalizacja, która została wytypowana do utworzenia żłobka w naszej gminie, to 

jest budynek po byłej szkole w miejscowości Łopatki. Tutaj również zaplanowane 
jest spotkanie na 29 czerwca w miejscowości Łopatki z mieszkańcami po to, żeby 

stowarzyszenie,  które pozyskało środki na utworzenie żłobka, przedstawiło swój 
pomysł, przedstawiło harmonogram, jak to ma wyglądać i na jakich zasadach ma 
być użytkowany budynek. To już my oczywiście określimy na jakich zasadach, 

jakie pomieszczenia będą wydzielone, ale myślę, że jeżeli już do tego dojdzie, 
będzie to również bardzo duża korzyść dla naszych mieszkańców, zwłaszcza tych 

najmłodszych, że żłobek będzie od 1 do 4 lat mógł przyjmować dzieci, a rodzice 
tych dzieci będą mogli w tym czasie chociażby podjąć pracę. 

- Kolejny punkt. Odbyła się w naszej gminie bardzo duża i ważna uroczystość. 

Było to 110-lecie Ochotniczej Straży Pożarnej. Przy okazji tej uroczystości odbyło 
się również poświęcenie nowego samochodu, średniego wozu strażackiego oraz 
oczywiście przekazanie, oficjalne przekazanie kluczyków. Było bardzo pięknie, 

bardzo wzniośle. Było wielu gości, był Pan Minister Edukacji Narodowej, byli 
parlamentarzyści, posłowie, Pan Senator, przedstawiciele Państwowej Straży 

Wojewódzkiej, Powiatowej, byli również nasze straże, jednostki naszych straży 
pożarnych z terenu gminy Wąwolnica. Tu chciałbym bardzo serdecznie wszystkim 
podziękować za tak piękną oprawę, za przygotowanie tutaj na ręce Pani Radnej 

Doroty Kolibskiej, która osobiście z racji, że jest aktywną członkinią Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wąwolnicy, bardzo mocno była włączona, ale to wszyscy 

strażacy z Ochotniczej Straży Pożarnej w Wąwolnicy, ale również inni druhowie, 
nie chcę tu wymieniać, bo nie chcę nikogo pominąć, ale bardzo serdecznie 
wszystkim, wszystkim dziękuję za to, że tak pięknie się włączyli, 

 

 

nie tylko z naszej gminy, bo też zaprzyjaźnione jednostki również się pojawiły, z 
Nałęczowa, z Niezabitowa, z Zofianki. Nie chcę tutaj nikogo pominąć, ale 
naprawdę bardzo, bardzo piękna uroczystość. Gratuluję organizacji. Gratuluję 

wszystkim odznaczonym. Jedna z najstarszych jednostek w regionie. Tak że 
warto, warto takie uroczystości robić i pokazywać. To etos działań strażackich. 

- Uczestniczyłem  również w okresie międzysesyjnym w uroczystości wbudowania 

kamienia węgielnego pod nową siedzibę Powiatowej Straży Pożarnej w Puławach. 
Też niektórzy z Państwa, strażacy uczestniczyli w tej uroczystości. Też bardzo 

ważne wydarzenie. Też mamy swoją cegiełkę, w tej inwestycji, bo 
przekazywaliśmy środki na utworzenie dokumentacji technicznej na ten, jakże 
ważny i potrzebny obiekt. No a teraz już powiat przeszedł w fazę realizacji tego 

zadania. Koszt zadania to jest ponad 35 mln zł, więc naprawdę bardzo duża 
inwestycja. Bardzo skomplikowana. Przy tej okazji gratuluję władzom powiatu na 

czele z Panią Starostą, ale też władzom Państwowej Straży, Powiatowej Straży 
Pożarnej, na czele z Panem Komendantem Grzegorzem Podhajnym za to, że 
prowadzą to zadanie i miejmy nadzieję, że również zakończy się ono sukcesem. 

-Również tego samego dnia miał miejsce Powiatowy Dzień Strażaka. Też tutaj 

wśród nas są osoby, które były obecne, a jeden ze strażaków i tak się składa, że 
również Radny Pan Marcin Turek został odznaczony przy okazji Powiatowego 

Dnia Strażaka i też przy tej okazji gratuluję i dziękuję, bo to też potwierdza i 
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pokazuje dobre działanie i działanie, które zostaje dostrzeżone na zewnątrz. To 

też jest miłe, bo często podejmujemy różne działania i one czasami, albo w 
zasadzie prawie zawsze gdzieś tam może nie są dostrzeżone w sposób 

odpowiedni. A tutaj, zostało to dostrzeżone przez, władze wojewódzkie, władze 
powiatowe, państwowe. 

Dużo się dzieje w naszych jednostkach oświatowych, bo też widzę, że bardzo 

dużo wycieczek, bardzo dużo pomysłów mają nasze szkoły, chociażby turniej 
szachowy, który się odbył o takiej randze już takiej, powiedziałbym, regionalnej. 
Nasi szachiści, młodzi szachiści bardzo pięknie wypadli, i z Wąwolnicy, i z 

Karmanowic na tle regionu. Sędzią tego turnieju był sędzia o randze 
międzynarodowej. To też podnosi rangę takiego wydarzenia i to co bardzo cieszy, 

bardzo dużo młodzieży bierze udział w takim turnieju, a to pokazuje, że chcą się 
rozwijać, chcą nabywać nowe umiejętności. Bo szachy, jak to ktoś powiedział, nie 
są dla każdego, bo nie każdy potrafi i nie każdy chce grać w szachy. Zwłaszcza w 

czasach, kiedy łatwiej jest chwycić za telefon, czy za tablet i sobie, powiedzmy, 
ułatwiać spędzanie czasu, a nie wchodzić w takie nieco trudniejsze formy 

spędzania czasu. 

Przy tej okazji jeszcze chciałbym serdecznie zaprosić na tegoroczne obchody Dni 
Wąwolnicy. W najbliższy weekend 24 i 25 na Rynku w Wąwolnicy odbędą się, tak 
jak, tak jak już tradycyjnie, obchody Dni Wąwolnicy. Będą występy naszych 

dzieci z obydwu szkół, będzie turniej strzelecki w międzyczasie, będą też goście z 
zewnątrz.  

Gwiazdą dni Wąwolnicy będzie Pani Adrianna Biedrzyńska,  znana aktorka, 

również piosenkarka, ale będzie też wielu, wielu innych artystów. Są plakaty 
rozwieszone, jest informacja na stronie internetowej. 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Puławskiemu w postaci przebudowy drogi powiatowej nr 2539 L Karmanowice – 
Łopatki-Drzewce-Piotrowice w zakresie budowy chodnika dla pieszych w msc. 
Karmanowice etap I. 

 
Przewodnicząca przypomniała , że projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany 

przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz 
Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska podczas wspólnego posiedzenia, następnie poprosiła 

Przewodniczącą wspólnych obrad komisji o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych  obrad –Dorota Kolibska przekazała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez obie Komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec braku chętnych do zabrania głosu, 

zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały następnie przeszła do 

przeprowadzenia głosowania.   

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Puławskiemu 

w postaci przebudowy drogi powiatowej nr 2539 L Karmanowice – Łopatki-

Drzewce-Piotrowice w zakresie budowy chodnika dla pieszych w msc. 

Karmanowice. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 

Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII/301/23 w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Puławskiemu w postaci przebudowy drogi 

powiatowej nr 2539 L Karmanowice – Łopatki-Drzewce-Piotrowice w zakresie 

budowy chodnika dla pieszych w msc. Karmanowice etap I została podjęta. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 

rok. 

 

Projekt uchwały również był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, 

Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisji Spraw Społecznych, 

Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas 

wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Wąwolnica. Przewodnicząca 

poprosiła o opinię. 

 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały a następnie poddała pod głosowanie.  

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok..  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII/302/23 w sprawie zmian w 
budżecie gminy Wąwolnica na 2023 rok została podjęta. 

 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 

2023 rok. 
 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez  obie komisje 
Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji przekazała, że obie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 
uchwały a następnie poddała pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2023 

rok..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII/303/23 w sprawie zmian w 
wieloletniej prognozie finansowej na 2023 rok została podjęta. 

 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Powiatu 

Puławskiego w drodze darowizny na rzecz Gminy Wąwolnica prawa własności 
nieruchomości. 
 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, jak 
również przez Komisję Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy Wąwolnica 

 Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca wspólnych obrad poinformowała, że obie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
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Wobec braku głosów, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały a następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Powiatu Puławskiego 

w drodze darowizny na rzecz Gminy Wąwolnica prawa własności nieruchomości..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII/304/23 w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie od Powiatu Puławskiego w drodze darowizny na rzecz Gminy 

Wąwolnica prawa własności nieruchomości została podjęta. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa w 
celu realizacji projektu -Rozwój usług elektronicznych oraz wzmocnienie stopnia 
cyfryzacji urzędów w gminach Subregionu Puławskiego w ramach konkursu 

FELU.02.01-IZ.00-001/23 Działania 2.1 Cyfrowe Lubelskie (typ projektu 1,2,4,5), 
Priorytetu II Transformacja gospodarcza i cyfrowa regionu programu Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany 

zarówno przez Komisję Budżetu, jak i Komisję Spraw Społecznych na wspólnym 
posiedzeniu, następnie poprosiła  Przewodniczącą wspólnych obrad o opinię. – 

Radna D. Kolibska przekazała, że opinia obu Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą z powodu braku głosów zamknęła. 

Odczytała projekt uchwały, następnie poddała go pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa w celu 
realizacji projektu -Rozwój usług elektronicznych oraz wzmocnienie stopnia 

cyfryzacji urzędów w gminach Subregionu Puławskiego w ramach konkursu 
FELU.02.01-IZ.00-001/23 Działania 2.1 Cyfrowe Lubelskie (typ projektu 1,2,4,5), 

Priorytetu II Transformacja gospodarcza i cyfrowa regionu programu Fundusze 
Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (12) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
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Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.305.23 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie partnerstwa w celu realizacji projektu w ramach konkursu 

FELU.02.01-IZ.00-001/23 Działania 2.1 Cyfrowe Lubelskie (typ projektu 1,2,4,5), 
Priorytetu II Transformacja gospodarcza i cyfrowa regionu programu Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 została podjęta. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu d.s. zaopiniowania 

kandydatów na ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach. 
 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Komisję 
Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 
Wąwolnica. Przewodnicząca poprosiła o opinię Komisji.  

 
Radna D. Kolibska-  przewodnicząca wspólnych obrad przekazała, że  

- Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez obie Komisję. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, a następnie w związku z brakiem chętnych 
do zabrania głosu zamknęła, odczytała projekt uchwały, który następnie poddała 
pod głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu d.s. zaopiniowania kandydatów 
na ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.306.23 w sprawie powołania 

Zespołu d.s. zaopiniowania kandydatów na ławnika do Sądu Rejonowego w 
Puławach została podjęta. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 
Policji informacji o kandydatach na ławników. 

 
Projekt uchwały był również omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu 
oraz Komisję Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy Wąwolnica.  
Przewodnicząca poprosiła o  opinię. 

Radna D. Kolibska potwierdziła, że - projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie przez Komisje. 
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Przewodnicząca otworzyła dyskusję, a następnie w związku z brakiem chętnych 

do zabrania głosu zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII/307/23 w sprawie zaciągnięcia 

od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników.  
została podjęta. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Wąwolnica. 
 
Projekt uchwały był również omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu, 

Inwestycji i Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, 
Oświaty, Gospodarki Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas 

wspólnego posiedzenia.  
Przewodnicząca poprosiła o opinię. 
 

-Radna D. Kolibska przekazała, że projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie przez obie Komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą wobec braku chętnych do zabrania 
głosu zamknęła. Odczytała projekt uchwały, następnie poddała go pod 
głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wąwolnica. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (3) 
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Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.308.23 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Wąwolnica została podjęta. 
 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego z 
powodu niezłożenia w ustawowym terminie oświadczenia o swoim stanie 

majątkowym. 
 
Przewodnicząca przekazała, że projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany 

przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Gospodarki Mieniem 
Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych, Oświaty, Gospodarki 

Przestrzennej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas wspólnego posiedzenia  
Rady Gminy Wąwolnica, po czym poprosiła Panią Przewodniczącą o opinię. 
Dorota Kolibska – Przewodnicząca wspólnych obrad przekazała, że -projekt 

uchwały został negatywnie zaopiniowany przez obie Komisje. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 

-Radny D. Guzek stwierdził, że:- My nie powoływaliśmy Radnej na stanowisko i 
nie musimy jej odwołać. Pozostawiamy tę decyzję Panu Wojewodzie. Zapewne 
Pani Radna będzie musiała złożyć stosowne wyjaśnienia. Jako okoliczność 

usprawiedliwiająca jest to, że Radna od pewnego czasu choruje i przebywa na 
zwolnieniu lekarskim. Pan Wójt wielokrotnie mówił o tym, że nasza gmina 

rozwinęła się na przestrzeni 4-8 lat i spora w tym zasługa Radnej, a wcześniej 
Przewodniczącej Rady Gminy. Miejmy nadzieję, że Radna upora się z problemami 
zdrowotnymi i wkrótce do nas wróci. 

Do obrad dołączył Mecenas Łukasz Pakoś. 
-Radna E. Tomaszewska poprosiła o wyjaśnienie tej sprawy z punktu widzenia 

prawnego, jakie Radni mają możliwości w tej kwestii i prawa. Po wysłuchaniu 
Pana Mecenasa Radni będą mogli się też ustosunkować. 
Przewodnicząca oddała głos mecenasowi, który wyjaśnił Radzie jakie  

obowiązki ciążą na Radnych, odnośnie  złożenia oświadczenia o stanie majątku. - 
Reguluje to art. 24 h ustawy samorządowej,  ust. 4. następnie ust. 5 a jeżeli 

terminy określone w ust. 4 lub 5 nie zostaną dotrzymane, odpowiednio 
przewodniczący Rady Gminy, wojewoda lub wójt w terminie 14 dni od dnia 
stwierdzenia niedotrzymania terminu wzywa osobę, która nie złożyła 

oświadczenia do jego niezwłocznego złożenia, wyznaczając dodatkowy 14-dniowy 
termin. Termin ten liczy się od dnia skutecznego dostarczenia wezwania. Tak, że 

jest termin ustawowy do 30 kwietnia następnego roku, na złożenie oświadczenia 
majątkowego i później jeszcze jest wyznaczany ten dodatkowy termin 14 -
dniowy. Następnie w art. 24 k jest mowa o tym, że niezłożenie oświadczenia 

majątkowego, mimo upływu dodatkowego terminu, tych dodatkowych 14 dni, 
przez radnego lub wójta powoduje wygaśnięcie mandatu w trybie odpowiednio - 

do radnego to jest art. 383 ustawy Kodeks Wyborczy. I w tej ustawie jest 
wskazane, że wygaśnięcie mandatu radnego następuje w przypadku pkt. 7 -
niezłożenia w terminach, określonych w odrębnych przepisach, więc tutaj w 

ustawie samorządowej, -oświadczenia o stanie majątkowym. Wygaśnięcie 
mandatu radnego z tej przyczyny stwierdza Rada w drodze uchwały, w terminie 

miesiąca od dnia wystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu. 
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W tym przypadku- pkt. 7, przed podjęciem uchwały o wygaśnięciu mandatu 

należy umożliwić radnemu złożenie wyjaśnień. Uchwałę  Rady o wygaśnięciu 
mandatu radnego doręcza się niezwłocznie zainteresowanemu i przesyła 

wojewodzie oraz komisarzowi wyborczemu. Od uchwały Rady, zainteresowanemu 
przysługuje skarga do Sądu Administracyjnego w terminie 7 dni od dnia 
doręczenia uchwały. Skargę wnosi się za pośrednictwem organu, który stwierdzi 

wygaśnięcie mandatu. Sąd Administracyjny rozpatruje skargę, o której mowa w 
par. 1  w terminie 14 dni od dnia jej wniesienia. Skargę kasacyjną wnosi się w 

terminie 14 dni. 
 
Wygaśnięcie mandatu radnego następuje z dniem uprawomocnienia się wyroku 

Sądu Administracyjnego, oddalającego skargę, o której mowa tutaj w par. 1. 
Więc tutaj z tego, co jest mi wiadomo, Pani Radna nie dochowała terminów na 

złożenie oświadczenia majątkowego tego do 30 kwietnia i później z tego terminu, 
który został jej dodatkowo wyznaczony. 
Więc tutaj ustawa wskazuje, że w takiej sytuacji radny traci, mandat  może nie z 

urzędu, ale jest po prostu spełniona przesłanka do utraty tego mandatu i 
Państwo, jako Rada, w formie uchwały decydują, czy te przesłanki zostały 

spełnione, czy też nie. 
 

-Radna E. Tomaszewska –pytała- co będzie, jeżeli jako Radni się nie zgodzą z 
tym odwołaniem? Czy mogą tak zrobić i nie zgodzić się z odwołaniem Radnej, bo 
były głosy, że Radna by chciała, jednak, że względy zdrowotne itd. - czy mają 

takie prawo i czy mogą taką uchwałę podjąć, że nie wyrażają zgody na odwołanie 
Radnej? 

 
-Pan Mecenas - wydaje mi się, że Państwo po prostu decydują. I tutaj mają 
Radni swobodę, bo mogą Państwo uznać, że te przesłanki nie zostały spełnione, 

albo po prostu  Radna złożyła tutaj jakieś wyjaśnienia, że zachodzą jakieś 
specjalne, szczególne okoliczności i wtedy po prostu taka uchwała by trafiła do 

komisarza wyborczego i komisarz wyborczy tutaj decyduje i on może tutaj podjąć 
decyzję, np. o wygaśnięciu mandatu, ale cały czas Pani Radnej będzie 
przysługiwała skarga do sądu. Ona ma jeszcze możliwość tutaj wykorzystania 

takiej drogi sądowej, jeżeli się nie zgadza z  tą uchwałą. 
 

Sekretarz dodał, że radni mają trzy możliwości. 
 
-Pani Przewodnicząca - Panie Sekretarzu, myślę, że każdy wie, że mamy 3 

możliwości. Już jesteśmy niektórzy drugą kadencję, niektórzy pierwszą kadencję. 
To nie jest nasze pierwsze głosowanie, więc myślę, że akurat tak już tutaj 

dziwnie się poczuliśmy. 
 
 

- Pan Mecenas dodał, że z takiego prawnego punktu widzenia to tyle. Państwo 
muszą podjąć decyzję w tym zakresie. Jest termin miesięczny na podjęcie 

uchwały w tym przedmiocie. No i czy ona będzie taka, że jeżeli uchwała dotyczy 
wygaśnięcia mandatu, to Państwo będą za, to ten mandat wygasa. Pani 
przysługuje prawo odwołania się do sądu. Czy też Państwo będą przeciw, wtedy 

Państwo nie potwierdzają, że tutaj do wygaśnięcia mandatu doszło. I wtedy po 
prostu to przechodzi jakby na kompetencje komisarza wyborczego. 

 



16 

 

- Radna Tomaszewska upewniała się - Ja rozumiem, że my, głosując za tą 

uchwałą nie zamykamy drogi Pani Radnej do bycia Radną? 
 

- Mecenas wyjaśnił, że wszystko zależy po prostu od Pani Radnej. Czy ona będzie 
się odwoływała czy nie. 
 

- Radna E. Tomaszewska - Bez względu na to, jak my zagłosujemy, tak?  
 

- Mecenas - Jeżeli Państwo zagłosują przeciw tej uchwale, to nie będzie... 
 
Żeby utracić mandat radnego musi zostać spełniona przesłanka ustawowa. 

Czyli tutaj mieliśmy do czynienia z tym, że oświadczenie majątkowe nie zostało 
złożone w terminie. Zaistniał jakiś fakt w rzeczywistości. Państwo przez swoją 

uchwałę, potwierdzają ten fakt, że faktycznie zdaniem rady do tego faktu doszło i 
wtedy mamy po prostu komplet, mamy stan faktyczny, który zaistniał i mamy 
taką kwestię formalną w postaci uchwały rady. 

 
Tę uchwałę należy przesłać Pani Radnej. I tutaj od uchwały 384 Kodeksu 

wyborczego, od uchwały rady... zainteresowanemu przysługuje skarga do Sądu 
Administracyjnego w terminie 7 dni od dnia doręczenia uchwały albo 

postanowienia. Skargę wnosi się za pośrednictwem organu więc tutaj  za 
pośrednictwem Państwa – Rady. Tutaj są bardzo krótkie terminy  dla sądu na 
rozpoznanie tej sprawy, no bo wiadomo, kwestia, tutaj też ewentualnych 

wyborów. 
 

Pan Wójt: toczy się dyskusja o podjęciu uchwały o wygaśnięciu mandatu 
radnego, w tym wypadku  Radnej, Pani Ewy Wierzbickiej. I tak staram się 
zrozumieć tą dyskusję. Natomiast to, co chciałem powiedzieć to osobiście 

przykro mi, że w ogóle do takiej sytuacji doszło. Tak jak na Komisji mówiłem - 
któremu z Radnych by się to nie zdarzyło, byłoby to przykrością, bo jesteśmy 

jednym teamem, jednym zespołem i realizujemy wiele zadań, wiele inicjatyw, 
czy to inwestycyjnych, czy różnych innych, ale tutaj wspólnie podejmujemy tę 
decyzję. Nawet dzisiejsze głosowania, jednomyślne głosowania pokazują, że ten 

zespół bardzo dobrze funkcjonuje, działa. Radna Ewa Wierzbicka zawsze była 
bardzo aktywnym i mocnym punktem tego zespołu. Była Przewodniczącą w 

poprzedniej kadencji, bardzo dobrą Przewodniczącą, bardzo aktywną, 
fachowcem, inżynierem, która potrafiła zawsze doradzić, podpowiedzieć i tak od 
siebie chciałbym powiedzieć, dobrze by było mieć dalej taką osobę w swoim 

składzie. Natomiast doszło do takiej sytuacji, gdzie Państwo Radni, macie 
dylematy, jak do tego podejść. I po części rozumiem to, bo jest to jakaś tutaj 

może obawa, Państwo myślicie o jakiejś konsekwencji. Natomiast to, co Pan 
Sekretarz powiedział, mówiąc językiem klasyka, pewną oczywistą oczywistością 
jest, że zawsze Radny ma 3 opcje, ale myślę, że te 3 opcje, które Państwo macie 

w tym przypadku, są takie głosowania, gdzie mając 3 opcje ma się dylemat, co 
zrobić, jak się zachować, żeby było dobrze. 

Natomiast powiem brutalnie. To jest jedno z setek, mimo że ma ten kaliber 
emocjonalny, ale jest to jednak jedno z wielu głosowań, jakie Państwo 
podejmujecie i to od Państwa tutaj zależy decyzja, bo tutaj padło, 

zdaje się, pytanie o konsekwencje ewentualne. No tutaj konsekwencji jako 
takich, głosowania takiego, czy takiego - nie ma. Ta procedura będzie miała 

dalszy ciąg, to, co zresztą Pan Mecenas tutaj podkreślił i to wszystko - tak 
naprawdę. Ja tylko mogę ze swojej strony powiedzieć, że ubolewam, bo wiem, że 
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Pani Radna chciała złożyć to oświadczenie i finalnie złożyła, tylko niefortunność 

tej sytuacji polega na tym, że złożyła oświadczenie już po tym kolejnym, 
dodatkowym, tak, terminie i stąd też dzisiaj rozmawiamy, debatujemy na ten 

temat. Tak że tutaj, jakby Państwa, tutaj decyzja w tym zakresie, a dalej jakby 
procedura pokaże, jak to będzie wyglądało. Z tego co pamiętam,  w poprzedniej 
kadencji mieliśmy taki przypadek i w tamtym przypadku, zdaje się, że wojewoda 

wydał postanowienie zastępcze, jeżeli dobrze pamiętam. Tak że pewnie czeka 
nas to w tym, w tym przypadku również, ale też no dalej chyba Pani Radna, bo 

po tym dzisiejszym Państwa głosowaniu będzie miała jeszcze, 
jeżeli źle mówię, Panie Mecenasie, to proszę mnie poprawić, będzie miała 
szansę jeszcze na jakieś tutaj wyjaśnienia. Tutaj mamy w tle ten aspekt, 

może nie powinniśmy mówić, ale ten aspekt zdrowotny, a tutaj wiadomo, że jest 
to jakiś, w mojej ocenie, mocny argument za tym, żeby, obronić tę sytuację. Ale 

to jest moja, jakaś tutaj opinia, którą mam, tak że tyle chciałem.  
 
Radna Pruchniak: - Ja, Szanowni Państwo, się zastanawiam czy odrzucenie 

uchwały, jaką zaopiniowaliśmy na Komisji, projekt tej uchwały, czy to nie będzie 
w pewnym sensie zakłamaniem rzeczywistości, no bo fakty są jakby 

jednoznaczne. Pani Radna Wierzbicka, jak pozostali Radni, wszyscy Radni w 
Polsce mieli - miała obowiązek złożyć oświadczenie. Nie zrobiła tego w 

ustawowym terminie. Została wezwana do uzupełnienia tego oświadczenia, o 
czym zostaliśmy przez Panią Przewodniczącą poinformowani. Nie uczyniła tego w 
ustawowym terminie określonym w piśmie. Została też poproszona o złożenie 

wyjaśnień. Tego też nie uczyniła. Nie pojawiła się u nas. Ja rozumiem tą sytuację 
i rozumiem okoliczności, w jakich miało miejsce to całe zdarzenie. Natomiast 

wydaje mi się, będziemy zaprzeczać ustawie. Ustawa mówi jasno i mówi wprost, 
jaka jest ścieżka. Poza tym wydaje mi się, że przyjęcie tej uchwały może właśnie 
skrócić Pani Radnej tę całą ścieżkę odwoławczą, no bo tak jakby pominiemy 

wtedy organ komisarza wyborczego i województwo. To wtedy niezależnie, bo 
Pani Radna będzie miała szansę też się odwołać od decyzji komisarza. Czyli 

teraz, jeżeli ją przyjmiemy, uchwałę, przekazujemy Pani Radnej. Pani Radna ma 
prawo pójść do sądu. 
Mecenas  - Procedura szybciej rusza. 

- Tak, to ja chciałam tylko potwierdzić, czy ja dobrze zrozumiałam całą ścieżkę 
legislacyjną.  

 
Radny D. Guzek - ja myślę, że tą decyzję powinniśmy pozostawić Komisarzowi 
Wyborczemu i Panu Wojewodzie. 

 
Radna E. Tomaszewska- ja myślę, że z tego, co usłyszeliśmy tutaj z ust Pana 

Mecenasa, z tego, o czym mówiła Pani Radna Beata, powinniśmy podjąć decyzję 
zgodnie z prawem. Zakładając- tutaj Pan Mecenas potwierdził, że droga 
odwoławcza Pani Radnej Wierzbickiej będzie krótsza, jeżeli my zastosujemy się 

do wymogów prawa. Możemy powiedzieć, że my chcemy również, żeby Pani 
Radna wróciła i życzymy jej wszystkiego dobrego i tego skutecznego odwołania. 

Myślę, że taką opinię możemy wyrazić, natomiast głosowanie też 
powinno...myślę, że jeżeli  zagłosujemy za tą ustawą- uchwałą, to nie 
zaszkodzimy Pani Radnej. Możemy zadeklarować tutaj jakąś psychiczną, bo innej 

nie możemy, pomoc Pani Radnej, ale wydaje mi się, że jesteśmy tutaj radą, 
która jednak powinna stosować się do pewnych reguł prawa, a nie postępować 

wbrew nim bez względu na nasze emocje. Tym bardziej, że tutaj to, co Pan 
Mecenas mówi, nie zamykamy drogi, a wręcz ułatwiamy drogę powrotu. To jest 
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moje zdanie. I tak będę głosowała jednak, bo przyznam się, że dylemat też 

miałam i tak jak na Komisji uważałam, że tutaj należy dać szansę Pani Radnej. I 
taka szansa, bez względu na to jak zagłosujemy, jest, ale głosujmy zgodnie z 

prawem. To jest moje zdanie.  
Innych głosów w dyskusji nie było. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, następnie poddała go pod 

głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego z 
powodu niezłożenia w ustawowym terminie oświadczenia o swoim stanie 
majątkowym.  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (4) 
Adam Bieniek, Beata Pruchniak, Elżbieta Tomaszewska, Marcin Turek 

PRZECIW (3) 
Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Paulina Marczak-Sagan 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Maciej Grusiewicz, Jadwiga Kołodyńska, Tadeusz Szyszka, Rafał Woś, Ewa 
Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII/309/23  w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego z powodu niezłożenia w ustawowym terminie 

oświadczenia o swoim stanie majątkowym została podjęta. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Wąwolnica do partnerstwa i zawarcia umowy partnerskiej przy realizacji projektu 
w ramach Funduszy Europejskich dla Lubelskiego 2021 -2027 Polityka Senioralna 

(EFS+). 
 

Projekt uchwały był omówiony i zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz 
Komisję Spraw Społecznych. 
 

Przewodnicząca poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Stałych. 
 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia - Projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie przez obie Komisje.  
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 
Wobec braku głosów Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt 

uchwały a następnie poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wąwolnica 
do partnerstwa i zawarcia umowy partnerskiej przy realizacji projektu w ramach 

Funduszy Europejskich dla Lubelskiego 2021 -2027 Polityka Senioralna (EFS+)..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Marcin Turek, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (3) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Ewa Wierzbicka 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.310.23 w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie Gminy Wąwolnica do partnerstwa i zawarcia umowy 

partnerskiej przy realizacji projektu w ramach Funduszy Europejskich dla 
Lubelskiego 2021 -2027 Polityka Senioralna (EFS+) została podjęta. 
 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach  
Przewodnicząca wznowiła obrady po sesji, w wyniku sprawdzenia kworum 

Przewodnicząca stwierdziła że obecnych jest 11 z 15 radnych. 
Ad. 15. Raport o stanie gminy: 

 
a) przedstawienie raportu o stanie gminy; 
 

Przewodnicząca przypomniała, że znowelizowana ustawa o samorządzie 
gminnym wprowadziła obowiązek dla wójta, który co roku do dnia 31 maja 

przedstawia Radzie Gminy Raport o stanie gminy za poprzedni rok. Wójt taki 
raport za 2022 r. w ustawowym terminie przekazał Radnym. Raport był również 
przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. Radni mieli 

możliwość zapoznać się też z jego treścią. 
Przewodnicząca oddała głos Wójtowi. 

 
Wójt: - jest od kilku lat ustawowy obowiązek, ale osobiście uważam, że jest to 
bardzo dobrze, bardzo dobry obowiązek, że jest - trzeba stworzyć ten raport, bo 

to tak naprawdę jest szansa na to, żeby stworzyć formalny dokument 
pokazujący, w jakim stanie jest gmina, poszczególne jednostki, stan finansowy, 

poziom bezpieczeństwa, czy się zmienił, czy się zmniejszył, czy się zwiększył. 
Wójt odczytał wstęp do Raportu, dodał również, że  zeszły rok był naprawdę 
niełatwym rokiem. Wspomniał tylko o wybuchu wojny na Ukrainie, co wiązało się 

z wieloma zadaniami z tym związanymi, z pomocą dla osób potrzebujących, o 
konieczności dystrybucji węgla, która też wymagała pewnej organizacji pracy, ale 

to wszystko udało się zrobić. 
Jest jeszcze szereg zadań, o których nie wspomniałem, ale staraliśmy się i mam 
wrażenie, że podołaliśmy tym działaniom, które na nas tutaj spoczywały. 

 
b) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy; 

 
Przewodnicząca otworzyła debatę nad Raportem o stanie Gminy Wąwolnica za 
2022 r. Poinformowała również, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

mieszkańcy, którzy chcieliby wziąć udział w debacie nad Raportem o stanie 
gminy, mogli złożyć do Przewodniczącego Rady Gminy zgłoszenie udziału w 

debacie najpóźniej na dzień przed planowanym terminem sesji, poparte 
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podpisami co najmniej 20 osób, co wynika z ustawy o samorządzie gminnym. Do 

wczoraj takie zgłoszenie nie wpłynęło. 
Przewodnicząca poprosiła o zabieranie głosu w debacie. 

 
Radny D. Guzek - Gratuluję Panu Wójtowi przedstawionego raportu. Gratuluję 
też wcześniejszego sprawozdania w okresie międzysesyjnym, bo działo się wiele. 

Ja ze swojej strony, jako Radny Sołectwa Łopatki chciałbym się odnieść do tych 
spraw, które w ostatnim roku zostały w Łopatkach zrobione, tj. zakup wozu 

strażackiego przy znacznym udziale środków finansowych z gminy, oddanie do 
użytku oświetlenia drogowego przy drodze gminnej, także niebawem zostanie 
chyba powieszone te 3 lampy na drodze powiatowej, a także, co jest dla nas, 

mieszkańców Łopatek taką rzeczą najważniejszą, wkrótce szkoła, która obecnie 
nie funkcjonowała, zostanie z powrotem oddana i do tej szkoły wrócą dzieci. 

Co prawda te najmniejsze do żłobka, ale od razu zostanie też wyremontowana 
szkoła i takie jakby dopięcie tych spraw zostanie 29 czerwca na zebraniu 
sołeckim w Łopatkach o godz. 16, na które serdecznie zapraszam. 

 
Wobec wyczerpania tematu Przewodnicząca zamknęła debatę nad Raportem o 

stanie Gminy Wąwolnica i przeszła do kolejnego punktu obrad -  podjęcie 
uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Wąwolnica.  

 
c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Wąwolnica 
 

 
Projekt uchwały otrzymali Radni w materiałach, był on również omówiony i 

zaopiniowany przez Komisję Budżetu oraz Komisję Spraw Społecznych. 
 
Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji  poproszona o przedstawienie 

opinii poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany przez obie Komisje 
pozytywnie. 

 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję, którą wobec braku chętnych do zabrania 
głosu zamknęła, odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod 

głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Wąwolnica.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (4) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.311.23 w sprawie wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Wąwolnica została podjęta. 
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Ad. 16. Absolutorium dla Wójta Gminy Wąwolnica: 

 
a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 

finansowego za 2022 rok; 
 
Sprawozdania wraz z Informacją o stanie mienia komunalnego Radni otrzymali.  

Były one omówione przez Komisję Rewizyjną oraz podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy. 

 
Radni nie mieli pytań odnośnie sprawozdań  lub mienia komunalnego. 
 

Przewodnicząca odczytała po kolei opinie z Regionalnej Izby Obrachunkowej,  o 
Sprawozdaniu z wykonania  budżetu gminy za 2022 r., 

stanowisko Komisji Rewizyjnej,  dotyczące wniosku w sprawie absolutorium dla 
Wójta Gminy Wąwolnica za 2022 r oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Lubinie o wniosku Komisji Rewizyjnej./punkty b,c,d,e/ 

 
f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok; 
 

Projekt uchwały był omówiony, zaopiniowany przez Komisję Budżetu, Inwestycji, 
Gospodarki Mieniem Komunalnym oraz Komisję Spraw Społecznych na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Wąwolnica. 

Przewodnicząca wspólnych obrad D. Kolibska  poinformowała że projekt uchwały 
został zaopiniowany pozytywnie przez obie Komisje.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie, którą następnie wobec braku 
głosów zamknęła, odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod 
głosowanie.   

 
Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok;.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 
Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 

Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (4) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 

 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.312.23 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2022 rok została podjęta. 
 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Wąwolnica z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
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Projekt uchwały  był omówiony i zaopiniowany przez obie Komisje na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Wąwolnica. 
Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

 
Przewodnicząca wspólnych obrad poinformowała, że - projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez obie Komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały, a następnie 

poddała go pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wąwolnica z 
tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 
Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa Żybura 
NIEOBECNI (4) 

Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.313.23 w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Wąwolnica z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok 
została podjęta. 

 
Przewodnicząca pogratulowała Wójtowi w imieniu swoim i Radnych otrzymanego 

absolutorium, złożyła również gratulacje dla Pani Skarbnik oraz całego zespołu, 
który ten budżet nasz dopina. 
 

Głos zabrał Wójt, który podziękował za ten wyraz zaufania, za to, że Radni  
pozytywnie zaakceptowali to, co do tej pory robimy. Zgodnie z przepisami 

absolutorium głosuje się dla Wójta Gminy Wąwolnica, ale tak naprawdę jest to 
praca zbiorowa. Podziękował wszystkim pracownikom na czele z Panią Skarbnik, 
z Panem Sekretarzem, Panią Kierownik Inwestycji Beatą Gałek, wszystkim 

pracownikom, którzy dołożyli się, wszystkim jednostkom, którzy dołożyli się do 
tego, że mamy sukcesy, mamy o czym mówić, mamy czym się chwalić. Dodał- 

wszyscy chcielibyśmy więcej, wszyscy chcielibyśmy jeszcze mocniej,  naciskać na 
ten gaz inwestycyjny i tak będziemy robić dalej. Podziękował Radnym za to 
głosowanie, ale przede wszystkim za tą wspólną, ciężką pracę, za ten czas, który 

poświęcają, choć wiemy, że często się to wiąże z jakimiś perturbacjami  
zawodowymi, rodzinnymi. Takie są koszty działalności na rzecz mieszkańców, 

czasami nieprzewidziane sytuacje. Dodał, że mogą być dumni z tego, co robią. W 
każdym sprawozdaniu podkreśla, ile tych zadań, jakich, ile środków udaje się 
pozyskać, ale to jest praca zbiorowa. Nigdy nie ma tak, że to jedna osoba za to 

odpowiada. Wójt nie zna takiego przypadku, żeby jedna osoba była 
odpowiedzialna za sukcesy. Podkreślił, że jesteśmy tutaj drużyną i dobrze, żeby 

tak było dalej. 
Przewodnicząca o godz. 11.45 ogłosiła przerwę w obradach. 
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O godz. 11.54 Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

 
Przewodnicząca przywitała zaproszonego na sesję Juliana Karczmarczyka, 

mieszkańca Gminy Wąwolnica oraz jego najbliższą rodzinę. Powitała również 
Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karmanowicach. 
 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy 
Wąwolnica. 

 
Przewodnicząca poprosiła o potwierdzenie kworum. Na sali obecnych 11 radnych. 
Przewodnicząca przypomniała, że do Rady wpłynął od Przewodniczącej Rady i 

Wójta Gminy wniosek w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Panu 
Julianowi. Wniosek był rozpatrywany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy. 
 
Przewodnicząca poprosiła o opinię.  

Pani Przewodnicząca wspólnego posiedzenia przekazała, że - projekt uchwały 
został zaopiniowany pozytywnie przez obie Komisje. 

 
Głos zabrał Wójt: -Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Szanowna 

Rodzino, Goście, Mieszkańcy, którzy nas w tym momencie oglądają podczas tej 
dzisiejszej sesji, ale przede wszystkim Szanowny Panie Julianie! Dzisiejszy dzień 
tak naprawdę pokazuje, jak ważna jest historia i jak ważne jest to, aby 

pokazywać prawdziwą historię, prawdziwych bohaterów naszej historii. Jest 
wśród młodzieży często 

takie zasłyszane powiedzenie, że są "bohaterowie mediów", ale jeszcze bardziej 
do mnie przemawia taki zwrot, że "prawdziwi bohaterowie nie noszą peleryny", 
czyli często ich nie widać. Często ich nie dostrzegamy albo czasami nie chcemy 

dostrzec prawdziwych bohaterów, bo są kreowani tzw. bohaterowie. Natomiast 
mam naprawdę wielką przyjemność w tym, że dochodzi do tej dzisiejszej 

uroczystości już po raz 3 w naszej gminie. Chciałbym z tego miejsca podziękować 
Radnym, ponieważ 5 lat temu została przegłosowana również jednogłośnie, 
mówię również, ale jeszcze jesteśmy przed głosowaniem, ale mam nadzieję, że 

to będzie tylko formalność - uchwała odnośnie pierwszego w historii gminy 
Honorowego Obywatela Gminy Wąwolnica. Był nim Prymas Tysiąclecia Kardynał 

Stefan Wyszyński. Następnie drugim, rok temu, również przez Państwa 
zaakceptowanym jednogłośnie, został ksiądz Jan Pęzioł. Osoby, które niezwykle 
zasłużyły się, nie tylko dla naszego regionu, ale dla historii Polski. I dzisiaj 

przychodzi nam  po raz trzeci, trzeciego kandydata proponowanego uchwalić 
Honorowym Obywatelem Gminy Wąwolnica. 

Pamiętam jak w styczniu spotkaliśmy się na uroczystości setnych urodzin Pana 
Juliana, jak pięknie wyglądała rodzina, jaka to była uroczystość pełna uniesień, 
pełna takiej wzniosłości i czuło się tak naprawdę te emocje. 

 
Ponieważ na pewno Państwu zdarza się często chodzić, uczestniczyć w różnego 

rodzaju uroczystościach, także urodzinowych, imieninowych, jak wiadomo, jest 
śpiewane "100 lat", są toasty, są śpiewy, uśmiechy, radość, ale kiedy uczestniczy 
się w urodzinach osoby, która skończyła 100 lat życia i dodatkowo jeszcze 

zasłużyła się dla regionu…  ośmielę się też powiedzieć szerzej dla narodu 
polskiego, bo też takim wyróżnieniem 

przyznanym przez Ministra Kultury został odznaczony, świadczy o tym, że Pan 
Julian zasłużył na to, żeby nie tylko Gmina Wąwolnica, nie tylko powiat puławski, 
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nie tylko województwo lubelskie, ale tak naprawdę naród polski był wdzięczny za 

to, co Pan Julian razem z kolegami uczynił, bo to też warto podkreślić, razem ze 
swoimi kolegami, dzisiaj byśmy powiedzieli kumplami, dokonali bohaterskiego 

czynu, bohaterskiej obrony skarbów wawelskich. Niedługo po uroczystości 
urodzinowej mieliśmy równie wspaniałą, wzniosłą uroczystość w Szkole 
Podstawowej w Karmanowicach, gdzie też byliśmy świadkami historii, mieliśmy 

wspaniały gości na poziomie parlamentarzystów Urzędu Wojewódzkiego, ale 
mieliśmy też gości z Muzeum Krakowskiego z Wawelu. To świadczy o tym, że 

ranga spotkania i kaliber tego bohaterstwa był naprawdę wyjątkowy i bardzo, 
bardzo duży. Dlatego cieszę się bardzo, że dochodzi do dzisiejszego spotkania, 
do tej uroczystości. Dziękuję rodzinie, która tak bardzo mocno wspiera Pana 

Juliana. I z dużą zazdrością też o tym mówię, dlatego, że mieć w rodzinie 
bohatera, to jest naprawdę wielka rzecz. Dzisiaj brakuje bohaterów, dzisiaj 

brakuje prawdziwych autorytetów. Często młodzi ludzie szukają tych autorytetów 
w mediach, w internecie. Natomiast wiemy, jak to wygląda, na co się młodzi 
ludzie napotykają, na co są narażeni. 

Śmiem twierdzić, że na Pana Juliana w internecie ciężko by było się natknąć. 
Raczej inne propozycje wpadają po włączeniu mediów społecznościowych czy 

stron internetowych takich, czy innych. Dlatego naszym obowiązkiem i to mówię 
z pełną świadomością, naszym obowiązkiem, nie tylko taką rzeczą codzienną jest 

to, żeby pokazywać, 
ale też podnosić takie osoby właśnie jak Pan Julian.  
Dlatego że Pan, Panie Julianie, jest dla nas autentycznym autorytetem i 

świadkiem historii. Tego brakuje. Tego na co dzień chcielibyśmy więcej. 
I z tego miejsca pozwolę sobie w imieniu Radnych, podziękować za tak piękną 

kartę historii, za to piękne życie. Nie jestem w stanie wyrazić słowami tego, co 
czuję, bo zawsze w takich momentach czuję duże wzruszenie, emocje, ale myślę, 
że każdy z nas to czuje. 

A podniesienie do rangi Honorowego Obywatela tak naprawdę jest naszym 
wyrazem szacunku, naszym wyrazem dumy, jaką czujemy w tym momencie. Tak 

więc ja bardzo dziękuję za to, co Pan zrobił i dalej Pan robi, bo jest Pan osobą 
niezwykle pogodną,  a jednocześnie niezwykle skromną w tym, jak Pan żyje, co 
Pan robi. I cieszę się, że akurat jesteśmy my tutaj świadkami pięknej historii, bo 

nie zawsze mamy szansę być świadkami historii. Różnie ta historia narodu 
polskiego na przestrzeni setek lat wyglądała. Mamy taką klamrę 1939 r. wtedy 

chłopak 16-letni, o ile dobrze liczę, bohater. Mój syn ma 16 lat. Nie wiem, czy 
byłoby go stać na to. Nie mam pojęcia, ale Pana było stać i za to bardzo, bardzo 
dziękujemy i cieszymy się, że mamy szansę na to, żeby być uczestnikiem 

tak pięknej historii. Tylko tyle i aż tyle możemy zrobić z wdzięczności za to, co 
nas spotkało dzięki Panu. 

Wobec braku innych głosów, Przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała 
projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy 

Wąwolnica. 
 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
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Adam Bieniek, Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga 

Kołodyńska, Paulina Marczak-Sagan, Beata Pruchniak, Tadeusz Szyszka, Elżbieta 
Tomaszewska, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 
Aleksandra Bukała, Bartłomiej Rukasz, Marcin Turek, Ewa Wierzbicka 
 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XLII.314.23 w sprawie nadania 
honorowego obywatelstwa Gminy Wąwolnica została podjęta, następnie złożyła 

gratulacje. 
 
Ad. 18. Interpelacje i zapytania radnych. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani żadne zapytanie na piśmie. 
 
Zapytała czy ktoś z radnych chce złożyć teraz taką interpelację albo zapytanie na 

piśmie?  
Nikt nie złożył interpelacji ani zapytania. 

 
Ad. 19. Wolne wnioski i informacje. 

 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. Przewodnicząca poinformowała,  
że korespondencja, jaka wpływała do Rady została wysyłana na bieżąco na 

tablety. 
 

Ad. 20. Zamknięcie sesji 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca o godz. 12:15 zamknęła  
XLII sesję Rady Gminy Wąwolnica.  

Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do protokołu.  
Nagranie udostępniono pod adresem:  

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/39276/xlii-sesja-rady-22062023.htm 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:  J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy   
 

…………………………………….. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica : Ewa Żybura                    

 
…………………………………….. 

 
 
 

  

 


